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Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. S 278 stillet den 27. november af 

Christian Rabjerg Madsen (S). 

Spørgsmål nr. S 278 

”Hvad var den konkrete årsag til, at ministeren ikke deltog i COP14-topmødet, hvor ministre og 

topdiplomater fra hele verden samledes for at lave en »Parisaftale« for naturen?” 

Svar 

På COP 14-konferencen optrådte EU-landene som et fællesskab i forhandlingerne. Danmark har 

op til konferencen fulgt og bidraget aktivt til forberedelserne af EU’s holdninger og fortsatte med 

dette under hele konferencen.  Danske synspunkter var derfor en del af EU’s rådskonklusioner, 
som EU’s ministre vedtog den 9. oktober 2018. Det østrigske formandskab og EU-kommissionen 

førte forhandlingerne på EU’s vegne under FN-konferencen, og Danmark var repræsenteret af en 

embedsmandsdelegation fra Miljø- og Fødevareministeriet under hele COP’en. 

Den netop afsluttede COP14 var den sidste i regi af biodiversitetskonventionen inden den 

såkaldte Strategiske Plan udløber i 2020. Hovedfokus på konferencen i Egypten var derfor at få 

fastlagt den proces, der skal bane vejen for vedtagelsen af en ny og ambitiøs biodiversitetsstrategi 

Post2020 på COP15 i Beijing i 2020.  

I 2020, når en biodiversitetsstrategi Post2020 for naturen skal vedtages, vil jeg tilstræbe at 

deltage. Det var ikke muligt for mig at deltage på COP14 på grund af andre forpligtelser. 
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